

# 101-2 大葉大學國際學生華語口語表達競賽 暨國際文化交流晚會

- 一、活動名稱：國際學生華語口語表達競賽暨國際文化交流會
- 二、活動宗旨：藉由華語口語表達競賽，國際學生將展覽華語學習的成果、分享學習過程與心得，並提供國際學生和本地生展現自己族群文化的才藝表演與交流機會。
- 三、主辦單位：國際暨兩岸交流處華語中心、教學卓越辦公室、越南學生聯誼會
- 四、活動時間：102年6月5日(三)下午五時三十分到九時。5：30 聚餐聯誼，6：30 進行華語口語表達競賽，賽後7：30 接著進行國際文化交流活動。
- 五、活動地點：學生活動中心 M205
- 六、參加對象：全校師生
- 七、預估人數：120 人
- 八、活動內容：除了「口語表達競賽」乃以國際學生為對象外，其他節目全體師生都可報名參加。
  - (一)競賽：以競賽式之華語口語表達展現外籍生學習華語的成果，內容可以包括兩分鐘內的**演說短講、說故事、單口相聲、講笑話**等等，經評審評分，按獎勵辦法頒發獎金。
  - (二)文化才藝表演：表演能展現自己國家文化特色的才藝，包括歌唱、樂器演奏、舞蹈、簡報或實物觀賞(含影片、照片)之特色解說，進行國際文化觀摩與交流。
- 九、競賽評分方式：
  - (一)以華語口語表達的整體表現，包括咬字發音 30%、語言達意與流利度 30%、表達內容與現場效果 30%、服裝儀容與台風 10%，限時兩分鐘。
  - (二) 70% 由聘請的評審教師評定，現場觀眾票選佔 30%。
- 十、才藝表演方式：書面資料報名時即需繳交，現場需要的道具、ppt、影片檔或網址，請自行準備。
- 十一、參加辦法：
  - (一)報名時間：即日起至 102 年 05 月 31 日(星期五)下午五點截止。
  - (二)比賽報名表可請華語助教幫忙填寫，交到 A202。
  - (三)評審結果當場統計、公佈並頒獎。
- 十二、獎項及獎勵：(Including tax 20%)
  - (一)第一名：獎金新台幣 3000 元。
  - (二)第二名：獎金新台幣 2000 元。
  - (三)第三名：獎金新台幣 1500 元。
  - (四)優選：2 名，獎金新台幣 1000 元。
  - (五)最佳人氣獎：獎金新台幣 800 元。
- 十三、承辦人：相關問題請洽華語中心謝智穎小姐，分機 1758。

## Competition of International Students' Mandarin Verbal Expression in DYU and International Cultural Exchange Party at 2nd of 101 Academic Year

1) **Name of the activity:** Competition of International Students' Mandarin Verbal Expression in DYU and International Cultural Exchange Party

2) **Aim of the activity:** International students are invited to present what they have learned in Mandarin classes, to share their learning processes through competition of Mandarin Verbal Expression. We also offer an opportunity for international and local students to present their culture, which can facilitate the exchange of each other's culture.

3) **Organizer:** Office of Foreign Affairs— Chinese Language Center; 教學卓越辦公室 Office of E=mc<sup>2</sup>; Vietnamese Student Association

4) **Activity Time:** 17:30~21:00 on Wednesday, 5th of June, 2013.

17:30~18:30 Dinner friendship

18:30~19:30 Competition of Mandarin Verbal Expression

19:30~21:00 Cultural Talent Show

5) **Place of Activity:** Student Activity Center M205

6) **Attendance:** All teachers and students in DYU

7) **Estimated Attendance:** 120 persons

8) **Content of the activity:** Competition of Mandarin Verbal Expression is only for international students. All teachers and students can join other two activities.

a. **Competition:** International students can show their Chinese learning achievement through Chinese language verbal expression. It can be short-speech, story-telling, one-person talk show, joke-telling, and so on. After the rating, prizes will be given by regulation.

b. **Cultural Talent Show:** Performers can present his/her own country's cultural feature, including singing, instrument playing, dancing, cultural presentation via PPT or in-kind objects (including videos and photos), observing and exchanging international culture.

9) **Competition grading:**

a. Overall Chinese language verbal expression, including Pronunciation (30%); Expression fluency 30%; content expression and site effects (30%); clothing and reaction on the spot 10%. Show time is limited to 2 minutes.

b. 70% is graded by invited teachers; 30% is graded by audiences.

10) **For your performance:** Please bring the printed document, pros, PPT, videos, or website if you need to show them for your performance.

11) **How to join:**

- a. Registration deadline: From now until 31st of May, 2013.
- b. You may ask language assistant to fill out the Application Form, then taking the form to A202
- c. Results of the competition will be pronounced on the spot, and prizes will be given accordingly.

**12) Rewards** (Including Tax 20%)

- (A) First place: NT \$ 3,000.
- (B) Second place: NT \$ 2,000
- (C) Third place: NT \$ 1,500
- (D) Excellent ones: NT \$ 1,000/each (for 2 student)
- (E) The Most Popular: NT \$ 800

**13) Undertaker:** Please contact with Iris (ext. #1758 or e-mail: [chn@mail.dyu.edu.tw](mailto:chn@mail.dyu.edu.tw)) at Chinese Language center if you have any other questions.

# Application Form 報名表

日期： 102 年 5 月 日  
Date: 2013/05/

Name 姓 名		Student ID No. 學 號	
Gender 性 別		Birthday 生 日	
Department 系 所	[Department of _____] [undergraduate/graduate/PHD] [Grade: _____] 所 <span style="border: 1px solid black; padding: 0 5px;">博 / 碩</span> 班 年級		
Cell phone 聯絡電話			
E-mail			
Competition Topic 競賽主題			
Passport No. 護照號碼			
Residence Permit No. 居留證號碼			